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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

Milí Běchovičáci,

čas neúprosně běží a my se dostáváme do druhé poloviny 

zimy. Osobně toužebně vyhlížím jaro a první náznaky 

oteplení. Ne, že by letošní zima dosahovala nějakých 

výjimečně mrazivých teplot. Jen ji prostě osobně nemám 

rád. Od doby, co pracuji jako starosta považuji sníh                        

v Běchovicích za něco nadbytečného. Než však zima 

pomine, čekají nás dvě společenské akce, na kterých se 

můžeme potkat, ať už bude koronavirová situace stejná 

anebo lepší (v horší již nevěřím).

První, velmi důležitou akcí je seznámení veřejnosti se 

stavem přípravy projektu Vysokorychlostních tratí (VRT). 

O společné setkání jsme již před časem požádali Správu 

železnic (SŽ) s tím, že bychom chtěli nabídnout i široké 

veřejnosti možnost vyjádřit se k projektu. Obsahem 

jednání bude nejen představení samotného projektu                

vč. doprovodných opatření, ale i diskuse s projektanty               

a zástupci SŽ. Železnice neodmyslitelně patří                           

k Běchovicím již téměř dvě staletí a její modernizace je 

přirozeným důsledkem pokroku. Občané Běchovic ale 

musí vědět, co s sebou nové plány přinesou a kde jsou 

jejich největší rizika. Setkání se uskuteční 22. 2. 2022                 

ve společenském sále Staré pošty. V případě vyšší účasti, 

přesahující kapacitu sálu, přidáme další termín 

projednání.

Druhé, o nic méně zajímavé 

setkání nás čeká z kraje 

března u hasičské zbrojnice. 

Oblíbený posel jara – 

Vepřové hody - pro nás 

připraví naši hasiči se vším, 

co k nim patří. Skvělé jídlo, 

dobré pivo a živá muzika 

b u d o u  t í m  n e j h e z č í m  

způsobem jak 5. března 

oslavit konec zimy (a doufám 

i epidemie).

Únor bývá měsícem s tou 

nejtužší zimou. V mrazu by 

neměly přežít žádné bakterie ani škůdci, kteří by nám pak 

na jaře ztrpčovali život. Věřím, že se únor stane nejen 

měsícem ústupu bakterií a pandemie ale i opětovného 

silného nádechu naší společnosti i ekonomiky. 

Všem přeji hodně zdraví a pohodový, poslední ryze zimní 

měsíc únor.

Ondřej Martan

Váš starosta

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................

.........................................................................................

 

 @

Ve vnitřních prostorách úřadu 
platí povinnost nosit respirátor.

Městská část Praha - Běchovice
 

Vám oznamuje, že 

18. jednání Zastupitelstva Městské části
 Praha - Běchovice

proběhne ve středu 
na ÚMČ Praha–Běchovice, Českobrodská 3, Praha 9

Program jednání bude oznámen na úřední desce Úřadu MČ.

16. února 2022 od 18:00 hodin

SLOVO STAROSTY

ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

POPLATKY ZE PSŮ

UPOZORŇUJEME CHOVATELE PSŮ, ŽE TERMÍN PRO ZAPLACENÍ POVINNÉHO 
POPLATKU ZE PSA ZA LETOŠNÍ ROK SKONČÍ POSLEDNÍM DNEM LHŮTY, tj. DNE 
31.3.2022.
Po uplynutí této lhůty bude všem dlužníkům podle platné právní úpravy vyměřena dlužná částka 
platebním výměrem a zároveň může být poplatek zvýšen až na trojnásobek.
Úhrada bankovním převodem na účet:
2112140621/2700, KS: 1341, VS (číslo na přihlášce vpravo nahoře v kroužku),                           
do poznámky uveďte jméno poplatníka. 
Tyto údaje jsou nutné pro identifikaci platby.

ÚMČ Praha - Běchovice
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RADA  MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Na svém 83.  jednání dne 5.1.2022 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

źnávrh Rozpočtového opatření č. 28/21 - odvod                         
z výherních hracích přístrojů a jiných technických herních 
zařízení;

źnávrh Rozpočtového opatření č. 29/21 – zvýšení rozpočtu 
– účelová investiční dotace z rozpočtu hl. m. Prahy 
„Nabytí sítí Technologická park“;

źnávrh žádostí o dotace z investiční rezervy pro MČ;
źnávrh na uzavření Dohody o uznání dluhu a splátkového 

kalendáře;
źnávrh aktualizace provozního řádu Sportovního areálu 

Richtrova;
źnávrh na uzavření Smlouvy o nájmu reklamní plochy;
źnávrh na řešení připomínek k PD rekonstrukce sportovní 

haly Richtrova;
źnávrh na souhlas s uzavřením Smlouvy o smlouvě 

budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě                            
k pozemkům parc.č. 796, k.ú. Běchovice, se Zbyňkem 
Pytlounem;

źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 
rozsahu s názvem „Zpracování PD – Podkrovní nebytové 
prostory Stará pošta Běchovice“;

źnávrh na změnu na pozici tajemníka Komise škodní;
źnávrh Zásad hospodaření s prostředky Sociálního fondu 

MČ Praha – Běchovice na rok 2022;
źnávrh na souhlas s vyhlášením veřejné zakázky malého 

rozsahu s názvem „Vybavení interiéru Základní školy 
Praha – Běchovice“;

RNDr. Soňa Beroušková
    tajemnice ÚMČ

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Novoroční ohňostroj
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH
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chRokytka mezi Jalůvkou a Českobrodskou ulicí získala nové koryto s meandry.

Nový mostek propojující ulici K Táboru a bývalý prostor pískovny.
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Mohutnou rekonstrukcí prošla vzduchotechnika školy.

Třídy v nejvyšším patře ZŠ 
ještě před výmalbou a pokládkou 
podlahových krytin.

Nová hliníková okna připravena pro instalaci zateplené fasády.

Nová sociální zařízení ZŠ.

Vstup do venkovní třídy na nejvyšší terasu v Běchovicích.
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INFORMACE PRO OBČANY

Rozhovor s Viktorem Květoněm, 
novým předsedou školské rady 

ZŠ Běchovice

Dobrý den, Viktore,
v průběhu podzimu 2021 jste se stal novým členem 
školské rady ZŠ Běchovice. Na jejím prvním jednání jste 
byl zvolen předsedou. Nabízí se hned několik otázek,              
na které bychom se Vás rádi za redakční radu zeptali. 
Můžeme?

Na začátek by bylo možná nejlepší Vás představit našim 
čtenářům. Co nám o sobě povíte? Jak dlouho žijete                       
v Běchovicích? Jakou máte profesi? Rodina?
V Běchovicích žijeme s rodinou 11 let, mám dva syny a oba 
chodí do místní základní školy. Pracuji na Karlově univerzitě 
jako docent a dlouhodobě se věnuji tématice regionálního 
rozvoje a v minulosti i dopravě.  

Na naší ZŠ tedy máte svá dvě želízka v ohni... Byl to ten 
důvod, proč jste se začal zajímat o členství ve školské 
radě, nebo jde o profesní záležitost?
Je to kombinace obojího. S různými rodiči jsem v minulosti 
diskutoval o vzdělávání našich dětí, ale nechtěl jsem, aby 
zůstalo jen u řečí. Navíc věřím, že odborně mohu přispět.                 
Na naší fakultě jsem garantem jednoho magisterského 
studijního programu, takže zodpovídám za kvalitu, obsah                 
a rozsah výuky. Navíc, mimo jiné, vzdělávám budoucí učitele, 
kteří u nás na fakultě studují (nejčastěji kombinace 
matematika, biologie nebo tělocvik se zeměpisem). Snažíme 
se studentům v rámci jejich přípravy prakticky ukazovat jaké 
jsou současné trendy ve výuce. Co a jak lze se studenty při 
hodinách dělat, aby se nejen něco naučili, ale aby je to                      
i bavilo. Mohl bych proto svými zkušenostmi přispět novými 
náměty, například k nové podobě školního vzdělávacího 
plánu na naší základní škole v Běchovicích, nebo k dalšímu 
využití IT řešení ve výuce atd.

Každá základní škola má své příznivce a své kritiky. Jaké 
jsou podle vás silné stránky naší ZŠ a které by snesly 
zlepšení?
Naše základní škola není tak anonymní jako mnohé velké 
základní školy v Praze. Pro mnohé děti představuje známé               
a přátelské prostředí a umožňuje více individuální přístup. 
Toto je určitě silná stránka, na které lze dále stavět. Dále, 
dotýká se to sice jen nejmladších žáků, ale výuka ve škole je 
skvěle doplněná aktivitami ve školní družině. Také mám 
osobní zkušenost s tím, že někteří z běchovických učitelů 
jsou pro své další vzdělávací aktivity známí a respektovaní                    
i mimo Běchovice a takový ohlas je určitě pozitivní.

Za slabou stránku považuji pomalý náběh online výuky                    
v rámci uzavření škol minulý rok. Zavedení plnohodnotné 
online výuky se mezi školami lišilo a naše škola mohla 
zareagovat rychleji. Navíc po diskusích s rodiči vím, že se 
úroveň a intenzita online výuky dost lišila mezi jednotlivými 
třídami. Také je škoda, že škola ve větší míře nevyužívá 
možností průběžného vzdělávání učitelů, kterých se dnes 
nabízí velké množství v různých tématech a která by mohla 
přispět k rozšíření a zatraktivnění výuky.  
Dále vím, že část rodičů je nespokojena se stravováním. Tady 
se ale projevuje dopad rekonstrukce (např. omezený čas na 
jídlo, omezená nabídka jídel). Na školské radě jsme toto už 
řešili a situace by se měla měnit.

Jako předseda školské rady budete další 3 roky určovat 
směr ZŠ. Máte nějakou vizi, kde vidíte naši školu na konci 
svého volebního období?
Rád bych, aby naše základní škola připravovala                             
a vychovávala mladé sebevědomé studentky a studenty, 
kteří se dostanou na střední nebo víceletá gymnázia, 
sportovní či jazykové školy podle svých přání. Věřím, že za 3 
roky to bude kapacitně dostačující škola s dobrou pověstí                
na východě Prahy, která bude poskytovat nejen znalosti, ale 
bude podporovat i sebevědomí a tvořivost dětí v rámci 
školních i mimoškolních aktivit. Také věřím, že se během 
tohoto období začne základní škola částečně profilovat                   
v některé oblasti (ať už to budou jazyky, IT, nebo cokoliv 
jiného), kde bude poskytovat „více“ než školy v okolí.

V této době není možné se nedotknout tématu covidu                 
a jeho zásahů do výuky. Jak Vy vnímáte současnou 
situaci? Jste příznivcem online výuky anebo spíše 
domácích úkolů?
Online výuka byla přirozenou reakcí na vládní opatření                    
v různých zemích. Myslím, že v dané době splnila svůj účel, 
pokud se škole podařilo připravit. Nicméně bych to                          
s dlouhodobým upřednostňováním online výuky nepřeháněl. 
Děti potřebují kontakt mezi sebou i s učitelem. Přínosem 
školy nejsou jen nové znalosti, ale i čas strávený                             
o přestávkách a v hodinách se spolužáky a učiteli je důležitý.
Velmi také záleží na věku žáků, kterých se online výuka týká. 
Ti starší na základních, středních nebo dokonce vysokých 
školách měli s přechodem menší problémy.
U malých dětí to klade velké nároky na rodiče, kteří museli 
asistovat kvůli technickému připojení do výuky, a dále 
částečně suplovali vyučující, kteří zejména na počátku 
nemohli logicky zvládnout veškerý rozsah výuky. Avšak                
pro učitele to také nebylo snadné, jelikož se ze dne na den 
potkali s mnohdy neznámým prostředím online nástrojů.
Ale ze zkušenosti také vím, že i online výuka lze dělat 
zábavně a interaktivně. Dnešní nástroje nabízí možnosti, kdy 
učitel připraví kvízy, testy, cvičení atd. Navíc se všechny tyto 
možnosti velmi rychle posouvají vpřed. Celkově bych řekl, že 
online výuka přispěla k rozšíření dovednosti v oblasti IT a je to 
vhodný doplněk nebo řešení krátkodobého uzavření třídy či 
školy, nikoliv ale nástroj pro dlouhodobé vedení výuky. 
Počítal bych však s tím, že ve školství online prostředí již 
trvale zůstane a postupně si najde své místo (online 
konzultace apod.).

Budova základní školy prochází rozsáhlou rekonstrukcí, 
která se, bohužel, díky covidu lehce protáhla. Viděl jste 
budoucí podobu ZŠ? Na co dalšího se, případně mohou 
těšit naši žáci?
Rekonstrukce byla potřeba a jsem rád, že naše základní 
škola nabídne dostatek míst v moderních prostorech                   
pro všechny běchovické děti. To není v mnoha obcích                      
a městech pravidlem. Časové prodloužení stavby mě mrzí, 
stejně jako asi všechny rodiče, ale i učitele a představitele 
vedení Běchovic. Má to bohužel dopad na podmínky výuky, 
fungování družiny, školní jídelny a další věci. Bohužel                     
ve stavebnictví jsou taková zpoždění v dnešní době velmi 
častá a není možné je příliš ovlivnit. Věřím, že se podaří 
spustit testovací provoz co nejdříve. 

Pokračování na str. 9
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Pokračování ze str. 8

Součástí školské rady jsou  
i  zástupci  zř izovatele 
(starosta a radní). Jak 
probíhá komunikace s nimi 
a jste, jak se říká, naladěni 
na stejnou notu?
Zatím mám zkušenost jen               
s prvním jednáním školské 
rady, které proběhlo v lednu. 
Potěšila mě konstruktivní 
debata všech členů. Zástupci 
zřizovatele tam prezentovali 
své náměty a vize jako 
n a p ř í k l a d  v e d e n í  d ě t í                       
ke  k r i t i ckému myš lení ,  

zavedení povinné angličtiny od 1. třídy, nebo vyšší důraz              
na vysvětlení novodobých dějin a souvislostí, které nás 
každodenně ovlivňují. Samozřejmě je důležité promyslet, 
jakou formou a v jakém rozsahu lze tato témata více 
zdůraznit např. již ve stávající výuce nebo v kroužcích. Určitě 
to jsou ale důležité a užitečné věci pro dnešní děti a podporuji 
to.  

Rozhovor se nám chýlí ke konci. Než ho úplně uzavřeme, 
chtěl byste něco závěrem vzkázat rodičům nebo žákům 
naší ZŠ?
Rád bych touto cestou poděkoval za důvěru rodičů                       
ve volbách do školské rady. Určitě uvítám a jsem otevřený 
námětům k možným zlepšením fungování naší školy. Pokud 
rodiče či žáci chtějí, tak mě mohou kontaktovat na email 
viktor.kveton@natur.cuni.cz

Děkuji, budeme se těšit na další spolupráci.
 

Šárka Hudečková

INFORMACE PRO OBČANY
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KLUB BĚCHO

Ohlédnutí a co nás čeká v únoru? 

Nový rok jsme odstartovali s novou energií. Ještě jsme si 
chvíli nechali vánoční výzdobu, abychom náležitě probrali 
všechny zážitky z Vánoc. Líbilo se nám, kolik různých tradic 
se na klubu sešlo. Mísily se zkušenosti z různých kultur, ale 
také tradiční štědrovečerní večeře s různými inovacemi.
Po Vánocích se u nás objevilo pár hezkých kousků oblečení  
a mohli jsme si tak udělat módní bazárek. Do knihovničky 
dorazila slušná várka knížek a někteří z vás si hned nějaké 
půjčili domů. Říkáme tomu sice půjčka, ale žádný stres, 
vrátíte je jen, když už se vám doma nebudou hodit. 
Povídáme si také o novoročních výzvách a předsevzetích. Ty 
naše jsou teď zaměřené hlavně na rozšíření sportovních 
aktivit a na duševní zdraví. Zní to trochu záhadně a módně, 
ale vlastně to znamená, že si povídáme o tom, že každý se 
může někdy cítit špatně. Kdy je ještě ok, necítit se ok?
Pokud tě něco trápí, můžeš si k nám přijít popovídat. Můžeme 
spolu problémy probrat, pokusit se společně najít cesty, jak 
se cítit lépe. A hlavně – u nás zaručeně přijdeš na jiné 
myšlenky.
Velkým hitem je kromě vyrábění nová místnost, ve které 
zkoušíme opičí dráhy, občas si pouštíme hudbu a tancujeme. 
Pořád u nás frčí lego, deskovky, airhockey a samozřejmě 
xbox. Hodně vyrábíme, jste šikovní a máte spoustu nápadů, 
které se od vás můžeme učit.
Někdy, ale neřešíme jenom zábavu. Jedním z témat se 
pomalu ale jistě začaly stávat pololetní testy, trocha nervozity 
okolo toho a povídání o škole. Někteří z vás si chodíte                   
do klubu dělat úkoly pravidelně, někdo zas občas využije 
možnost doučování. Když budeš potřebovat pomoc s něčím 
do školy, obrať se na nás!
A co nás čeká v únoru? Chystáme se konečně rozjet ping 
pong. Doufáme, že dojde i na pořádný turnaj. Jestli jsi ještě 
nikdy neměl nebo neměla možnost si ping pong vyzkoušet, 
vůbec to nevadí. U nás k tomu budeš mít nejlepší příležitost! 
Pálky a míčky máme a rádi ti ukážeme, kudy do toho.

Zuzanna Zelenková Bedřichová
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KNIHOVNA

Milí čtenáři. 

Knihovny každoročně v lednu odevzdávají Ministerstvu 
kultury statistický výkaz za uplynulý rok a já se pravidelně               
s vámi na počátku roku o výsledky této statistiky dělím.
Minulý rok byl stále netypický kvůli trvající pandemii a s ní 
spojenými opatřeními. Knihovna sice nebyla uzavřena v tak 
velké míře, jako v roce předcházejícím, ale důsledky 
karantén a omezení se na návštěvnosti výrazně projevily. 
Nejvíce byly omezeny pravidelné akce, z akcí pro veřejnost 
nebyla uskutečněna žádná. Z akcí pro děti, které pravidelně 
pořádáme ve spolupráci s běchovickou základní školou, 
proběhlo pouze červnové pasování na čtenáře.
Knižní fond naší knihovny obsahoval ke konci roku 2021 
10414 knihovních jednotek, což zahrnuje převážně knihy, ale 
i dvě desítky audio knih. Proti předchozímu roku přibylo 317 
jednotek, 254 knih bylo vyřazeno. Využita byla také možnost 
obohacení našeho knižního fondu o výměnný soubor 200 
knih, 50 audio knih a letos nově i 5 společenských her z 
Městské knihovny Praha. Dvěma čtenářům byla 
zprostředkována meziknihovní výpůjčka.
Do knihovny se v uplynulém roce zaregistrovalo 246 
uživatelů, z toho 103 dětí do 15 let. Mezi tyto uživatele patří 
všichni, kdo byli zaregistrováni poprvé, i ti, jimž bylo členství 
prodlouženo. 
Čtenáři uskutečnili v knihovně celkem 1710 návštěv, během 
nichž si vypůjčili 3581 dokumentů.  Veřejný internet                        
v knihovně byl využit 58 x.
Kromě výše zmíněných fyzických návštěv statistika eviduje    
i návštěvy vzdálené. Naše internetové stránky byly                        
v minulém roce zobrazeny 26504 x, elektronický katalog 
knihovny byl použit 942 x a elektronická čtenářská konta 443 
x. Prodloužení výpůjček a jiné služby prostřednictvím emailu 
či telefonu byly uskutečněny 122 x. 
Pevně věřím, že ačkoli v loňském roce byla celková 
návštěvnost nižší než v letech před epidemií, zůstanou 
běchovičtí čtenáři své knihovně věrní. Musím také poděkovat 
za vaši ohleduplnost a disciplinovanost při dodržování 
nastavených protiepidemických opatření. Vím, že jsou všem 
více či méně nepříjemná, ale jejich poctivé dodržování má 
také zásluhu na tom, že knihovna nebyla (zatím) uzavřena z 
důvodu karantény a že je možné ji pokládat za bezpečné 
místo.

Ing. Hana Santolíková, 
knihovnice

 

Novinky v knihovně



SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

Vážení čtenáři,

rok 2022 je na začátku a pro naši 
organizaci to znamená nové období, 
ve kterém budeme pokračovat v práci 
pro cílovou skupinu, sestávající se 
převážně z řad starší generace. Jak již 
víte z předchozího článku, máme 

novou sociální pracovnici, která se od začátku roku 
seznamuje s veškerou agendou sociální práce v organizaci. 
Rozsah této agendy je poměrně velký, proto prosím případné 
zájemce o služby, či základní poradenství, o trpělivost.
Když končí rok, je nezbytné učinit mnoho kroků, které ho 
formálně uzavřou. Sociální služby jsou vázány pověřením          
od HMP k výkonu činností registrovaných sociálních služeb  
a dotovány a financovány z veřejných prostředků, které je 
nezbytné řádně vyúčtovat a formálně uzavřít. S tím souvisejí   
různá data, která musíme shromažďovat, zpracovávávat                
a následně posílat na patřičná místa. Tyto skutečnosti mají 
návaznost mimo jiné na celoroční evidence všech úkonů, 
které poskytneme. Z tohoto důvodu je nutné vést relativně 
velkou a podrobnou agendu, která tato data shromažďuje. 
Mohlo by se zdát, z pohledu uživatelů služeb či rodinných 
příslušníků, že administrativa k poskytování služeb je 
zbytečně obsáhlá, ale vězte, že má své zákonné kořeny.

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

Děkuji panu starostovi za písemnou gratulaci a MČ Praha – Běchovice za dárek k mým 
devadesátým narozeninám.

   

Jaroslav Půlpytel

Děkuji  MČ Praha – Běchovice za milé blahopřání  k narozeninám.
   

Jitka Burianová
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Důstojnost 

Nicméně je nutné mít na mysli hlavní smysl naší práce – a tím 
je vytváření důstojných životních podmínek a přístupů                     
k lidem, uživatelům služeb, kteří toto očekávají a potřebují. 
Důstojnost je hlavním atributem naší profese a odvíjí se                 
od významu tohoto slova – je překladem z latinského 
“dignitas”, což znamená důstojnost, vážnost, hodnotu, 
záslužnost. Důstojnost spojujeme s pojmy jako úcta                         
a samostatnost, vychází z hodnoty člověka jako takového. 
Latinský termín dignitas, byl středověkými filozofy často 
používán jako ekvivalent k tomu, co se latinsky řekne 
“principium”, princip.  Aristoteles definuje princip jako to, co je 
první, co má prioritu v činnosti, bytí a myšlení. Pokud tedy 
člověku náleží důstojnost, tak to znamená, že má nějaké 
principiální postavení. V našich projevech se pak 
uskutečňuje tento princip, je zjevný v našem chování                       
k druhému, ve způsobu zacházení, ve volbě slov                             
i neverbálních projevů i dalších atributů lidské komunikace. 
Tam se zobrazuje míra úcty, s jakou přistupujeme k ostatním 
lidem, a také je obrazem nás samotných. 
Smyslem SSB je naplňovat tyto principy v našem jednání                 
a přístupech k uživatelům a všem lidem, kteří s námi 
přicházejí do kontaktu.
Přeji všem příjemné dny.

M.Stromský, 
ředitel SSB z.ú.
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SPORT

Běchovičtí Sršni 
nezapomínají na fotbal ani v zimě

Zimní fotbalová přestávka je dlouhá, ale dá se to vydržet… 
Mladí reprezentanti Běchovic si pravidelně kopnou do míče                   
a nabírají fyzičku na jaro na pravidelných trénincích,                     
v hale i venku na „umělce“. 
I ti mladší (a jejich maminky) zjistili, že hrát se dá i v mrazu! 
Pohyb na čerstvém vzduchu, to je půl zdraví…
Zimní fotbalovou přestávku věnují jednotlivé kategorie Sršňů 
i několika turnajům. Starší dorost se zúčastnil halového 
turnaje v Říčanech, obsadil velmi dobré 5.místo. Starší 
přípravka se přihlásila na turnaj v Dolních Břežanech                    
a přivezla zpět do Běchovic 4.místo. Hraje i dlouhodobou 
Zimní ligu v Třeboraticích, 9.ledna např. porazila Slovan 
Bohnice 3:1 a soutěž ještě pokračuje.
 
Každého nováčka, který se chce stát fotbalistou                            
a Běchovickým Sršněm, rádi přivítáme. Potřebné kontakty 
rodiče najdou na našich stránkách                
v sekci NÁBOR.
 

Alan Hejma

www.bechovictisrsni.cz
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RADY A TIPY

Únor v zahradě – co dělat 
a na co se připravit  

Druhý měsíc roku je krátký a jeho týdny rychle směřují k jaru. 
Zatímco začátek února je obvykle ještě ve znamení sněhu             
a mrazu, konec už nabízí dny s hřejícím sluníčkem, které 
začne probouzet zahradu k životu.

TRÁVNÍK, KOMPOST, HNOJENÍ
Pokud se chystáte trávník zakládat, připravte si pro něj terén, 
jakmile sejde sníh. Zrytou plochu zbavte kamenů, hroudy 
roztlučte, zlepšete půdu přidáním rašeliny. Zemina by měla 
být jemná, propustná a lehce prohnojená. V každém případě 
zbavená nejen zbavená kamenů, ale také všech kořenů                
a zbytků plevelů. Jejich semena začnou rašit velice brzy, není 
tedy na škodu půdu ještě ošetřit některým selektivním 
herbicidem, který plevely zahubí.
Když trávník máte, buďte v únoru opatrní. V mrazivých dnech 
na trávu nešlapejte, již probuzená stébla trávy by se polámala 
a jednotlivé rostliny by mohly uhnívat a hynout, v trávníku by 
vznikala holá místa. Pokud již nemrzne, je vhodný čas dodat 
trávníku novou výživu a lehce ho poprášit jemným prosetým 
kompostem.
Kompost v rohu zahrady teď potřebuje provzdušnit a obrátit. 
Ve spodní části by měla zůstat hrubá vrstva, na ní již uzrálý 
kompost a ten zase přikryjte vrstvičkou hrubšího materiálu.

STROMY A KEŘE
V kůře na kmenech a silných větvích přečkává zimu nejvíc 
larev a kukel škůdců. Proto je opláchněte postřikem, ještě, 
než se začnou rozvíjet listové a květní pupeny. Jabloně               
a hrušně, stejně jako okrasné dřeviny, jako jsou habry, buky, 
duby a javory nyní potřebují proklestit, zbavit uschlých 
letorostů a zkrátit příliš dlouhé výhony. Také keře v živém 
plotu jako je hloh, ptačí zob a další opadavé i neopadavé 
listnaté keře nyní prořežte. Nechte na pokoji jen ty, které 
časně z jara pokvetou – zlatici, šeříky, vistárie. Tyto práce 
dělejte vždy v bezmrazém počasí, když nefouká vítr.

PŘÍPRAVA ZÁHONŮ A SADBY
Záhonky okrasné i užitkové teď pomalu připravujte                      
na výsadbu. Pokud jste je nezryli na podzim, udělejte to teď 
co nejdříve, aby ještě stihla vymrznout semena plevelů ukrytá 
v zemině. Pak, asi po třech týdnech rozbijte hroudy, vyberte 
kořeny a zbytky rostlin, do vyčerpané zeminy zapravte 
hnojivo podle toho, co se chystáte pěstovat. Nejlepší je 
vyzrálý kompost, organický hnůj nebo průmyslová hnojiva 
NPK, která rychle uvolňují živiny. Na záhony teď ještě nic 
nevyséváme, na to bude čas až na konci března a v dubnu, 
do té doby se ale prohnojená zemina na výsev pěkně 
připraví. Venku je sice ještě na pěstování zima, zato                   
na předpěstování v bytě, ve skleníčku nebo v dobře 
izolovaném pařeništi je nejvyšší čas. Z letniček vyséváme 
petúnie, hledíky a další pomalu rostoucí druhy. Pro ranou 
sklizeň předpěstujte salát, ranou košťálovou zeleninu, 
rajčata, papriky, letní pór, z bylinek bazalku a majoránku. 
Vzešlé semenáčky si rozsaďte do „sadbovače“, kde bude mít 
každá rostlinka dostatek živin a místa, aby se rozrostla. Pak ji 
snadno i s balem přesadíte na záhon. Na předpěstování 
používejte lehkou zeminu, určenou pro výsev.

KRTINY PRO UŽITEK
Řádění krtků na zahrádce moc rádi nemáme a letos, kdy si 
zima dala na čas, si to černí hmyzožravci opravdu užívali              
a vesele ryli v záhonech i v trávnících. Než krtiny zašlapete, 
můžete z nich odebrat zeminu právě pro vysévání a výsadbu, 
je totiž provzdušněná a lehká, stačí ji prosít a můžete plnit 
květináče a truhlíky na okně.

Šárka Hudečková
s použitím internetu
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INZERCE

INZERCE

Zájemci o inzerci ve zpravodaji „Život Běchovic“, mohou dle ceníku inzerce 
Vyplnit formulář: „Objednávka inzerce“

na www.praha-bechovice.cz a zaslat ho na adresu: zivotbechovic@seznam.cz

INZERCE

ZDE BY  MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT
Velikost 1/8 A4

Cena 480,- Kč (včetně DPH)
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